
Undervisningsudvalget

Til: Undervisningsministeren

Dato: 12. marts 2018

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

UNU alm. del

Spørgsmål 227
TV Øst har over en periode bragt flere indslag og artikler om ordblinde elever,
der angiveligt ikke har fået den nødvendige hjælp, herunder artiklen ”Ordblin-
de Oliver fik ikke den nødvendige hjælp”, tveast.dk, den 25. februar 2018. Mi-
nisteren bedes i den anledning redegøre for sine overvejelser om de meget
store forskelle i kommunernes anvendelse af den nationale ordblindetest, der
fremgår af undervisningsministeriets notat af 24.november 2017, ”8 procent af
eleverne i folkeskolen har gennemført den nationale ordblindetest”, samt re-
degøre for hvilke initiativer ministeren har taget på baggrund af notatet.
(https://www.tveast.dk/artikel/ordblinde-oliver-fik-ikke-den-noedvendige-
hjaelp-vi-fik-vide-han-ikke-var-dum-men-bare-doven )
https://www.uvm.dk/aktuelt/nyheder/uvm/2017/nov/171124-8-procent-af-ele-
verne-i-folkeskolen-har-gennemfoert-den-nationale-ordblindetest

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Jakob Sølvhøj (EL).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Jakob.Solvhoj@ft.dk og til
lov@ft.dk.

På udvalgets vegne

Pernille Rosenkrantz-Theil
formand
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